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  Det är Gunnars förtjänst att Mats kommit hit. Han lade ut en bild av sig själv då han läste ur Mats bok 
för sina barnbarn. Den har Mats sedan lagt ut på sitt twitter-konto, som har över 10 000 följare. 
   Mats känner f.ö. Tomas Ledin och är en av de få som får kalla honom Tompa. 
 
   Föredraget blev en diskussion mellan publiken och Mats med Björn Cedervall som moderator. 
 
   Hur har börsåret då varit? Det var varit svårt. Stor uppgång i våras, - 3 % i september. Nu upp 9 %. 
   Hur tänker en kapitalist? Hen låter aktiestocken ligga och lever på avkastningen. Mats talar f.ö. om 
aktiesparande, inte aktiehandel. Handla inte sönder portföljen, vilket är lätt på t.ex. Avanza och 
Nordnet. Om man köper tio aktieslag händer ofta detta efter ett år: Fem har gått upp, tre ligger kvar och 
två gått ner. Många säljer de aktier som gått upp. Men behåll dessa och sälj i stället de som gått ner.  
 
   Om aktuell politik: Decemberöverenskommelse kallar Mats för decemberhaveriet. Och härnäst 
kommer Parishaveriet om klimatet. Aktiemarknaden kommer inte att gilla vad politikerna kommer fram 
till där. Det är svårt att säga vilka beslut som ska tas i Paris för att aktiemarknaden ska gilla det. Sedan 
måste man skilja på klimat och väder. Mats följer klimatdebatten och uttrycker skepsis gentemot 
koldioxidfundamentalister. Här hettade diskussionen till lite.  
 
   Hur började Mats med aktier? Vid 14 års ålder. Hade 14 tusen kr och ville köpa SCA. Men det blev 
SKF i stället efter råd från sin far. Det var inte så lyckat. Sedan dess gör han ofta tvärtom jämfört med 
övriga marknaden. Det fungerar bra.  
 
   Om teknisk aktieanalys: Rätt värdelöst. Mats tittar på hur aktien beter sig i stället.  
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Föredragsrubrik: Diskussion utifrån ”Boken om Q”   
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Program nästa vecka: Ann-Margret Livh, bostads- och 
demokratiborgarråd i Stockholm. 
Grattis Ulla Lindberg som fyller 70 i dag! 
Glöm inte att föranmäla närvaro på vår webb senast  
kl. 09 på måndag. Undvik kontant betalning. Betala i 
stället till klubbens konto 235-6178 i förväg. Inkluderar 
också vinlotteriet. Ange lunch datum, och namn.  
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   Kan börsen verkligen stiga mer? Lyssna inte på domedagsprofeterna även om de senaste sju årens 
uppgång är exceptionell. ”Gör som Noa: Bygg en ark och försök att åka med.” 
 
   Om riktigt stora bolag: Det finns en inbyggd dysfunktion i dessa. Diversifiering är inget för Mats. Det 
är i stället renodling som gäller.  
   Om institutionella ägare: De kan inte piska på ledningen, vilket en ägare med ett tydligt personligt 
ägarskap kan.  
   Om bolagsstyrning: Tidigare styrde ingenjörer våra stora bolag. Då var det bästa teknik som gällde. I 
dag styr ekonomerna, då är det bästa siffror som gäller. Ekonomer kan inte alltid räkna, vilket 
ingenjörer kan. Mats vill se fler ingenjörer som industriledare. 
  
   Vad händer om USA höjer räntan? Det är redan diskonterat i aktiekursen enl. Mats. 
   Vad tycker du om robothandel av aktier? Jo, det kan bli stora kursskillnader vid små transaktioner. 
Visst finns det också utrymme för fusk vid automatiserad aktiehandel, men i dag finns inget bra 
alternativ. Den som inte gillar den handelsformen får köpa investmentbolag eller fonder i stället.    
   Vad tror du om Kinas ekonomiska siffror? Sund skepsis kan man väl säga. Jag tror nog mer på Indien 
än Kina. 
   Vad tycker du om ISK, investeringssparkonto? Det är ett bra sparande. Kan rekommenderas. 
   Om aktier i Apple. Det är världens dyraste bolag och världens billigaste aktie. Det är en knepig aktie 
att satsa på, för man vet aldrig vad som är nästa succé. Det är speciellt knepigt för oss som är födda före 
1960. Vi hänger inte med i dag. Tidningarna ger oss inte rätt nyheter. Det är sociala medier som gäller 
idag och där kan vi inte navigera. Vi måste liera oss med ungdomarna som behärskar det området. 
 
   Rekommendera tre aktier att köpa i dag: Det får bli SEB, Telia och Investor. För Öresund får jag ju 
inte rekommendera eftersom jag är storägare där. Det är en av Sveriges bästa aktier trots att den varit 
säljrekommenderad sedan 1992. 
 
   Slutligen fick vi möjlighet att köpa boken ”Boken om Q” som Mats skrivit tillsammans  
med Lotta Byqvist. Utgiven på Bonniers förlag. ISBN 9789100145699.  
 
/Christer Bergheden 


